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Protokół nr XLI/18 

 

sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 24 maja 2018 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, pod 

przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady.  

 

 Sesja trwała w godz. 10:00-15:20. 

 

 Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności                      

- uczestniczyło 20 radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta  

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pani Magdalena RZĄP - Radca Prawny Urzędu Miasta 

Pan Adam Borowski – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji 

Pan Marek Bartnicki - Dyrektor Aresztu Śledczego 

Pan Jan Florek –  Komendant Powiatowej Straży Pożarnej 

Pani Małgorzata Rochoń – Zastępca Dyrektora MOPS 

Pan Dariusz Łaguna – Przedstawiciel Pracowni Projektowej MD Olsztyn 

Dyrektorzy Miejskich Jednostek Organizacyjnych  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli  

Przedstawiciele lokalnych mediów 
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Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył XLI sesję, stwierdził jej 

prawomocność i powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję                        

za pośrednictwem mediów. 

 

Ad. pkt 2 

 

Zmiany porządku obrad. 

 

         Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z dwoma wnioskami 

o zmianę w porządku obrad. Pierwszy wniosek dotyczy zmiany brzmienia tytułu punktu 11 

poprzez  dodanie  zapisu w tytule uchwały: „oraz wyboru Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej”. Punkt 11 miałyby brzmienie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo oraz wyboru Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. Drugi wniosek dotyczy zmiany kolejności punktów: 18 - na prośbę pana 

Dariusza Łaguna – przedstawiciela Pracowni Projektowej MD Olsztyn ze względu na 

ograniczenia czasowe oraz punktów - 22, 23, 24  na prośbę Naczelnika Wydziału Edukacji pana 

Zbigniewa Czajkowskiego ze względu na jego udział w pogrzebie. 

           Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z propozycją, aby punkty te były 

realizowane zaraz po punkcie Interpelacje i zapytania. 

          Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady 

czy na dzisiejszą sesję zostali zaproszeni przedstawiciele ZNP i Solidarności?   

          Przewodniczący Rady – odpowiedział, że  nie zostali zaproszeni. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem dlaczego nie zostali zaproszeni? 

          Przewodniczący Rady poinformował, że przed każdą sesją konsultuje z panem 

Burmistrzem listę zaproszonych gości. Te dwa projekty uchwał zostały poddane                             

do konsultacji przez związki. Związki wyraziły swoje opinie na piśmie, dlatego uważał                         

że nic nowego by nie wnieśli. Sesja jest otwarta, jeżeli przedstawiciele związków chcieliby 

uczestniczyć na pewno skorzystaliby z takiej możliwości stwierdził Przewodniczący Rady. 

        Radny pan Zbigniew KOCIELA stwierdził, że takie zachowanie jest naganne                            

i w dobrym tonie jest zapraszanie stron, które pisma wystosowały co podkreślał już                        

na Komisji i uczula, aby na przyszłość zapraszać związki. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI Burmistrz Miasta – poinformował, że opinie związki wyraziły na 

piśmie. Tak jest praktykowane od tej Rady, że na stronie Internetowej   w  Biuletynie Informacji 

Publicznej zamieszczane są  przed każdą sesją  projekty uchwał wraz z uzasadnieniami. Jeżeli 

związki miałyby coś nowego do wniesienia na pewno na sesji by się pojawili przedstawiciele. 

Przyjęcie tej uchwały nie zamyka drogi związkom, aby taką uchwałę zaskarżyć stwierdził 

Burmistrz. Na przyszłość będziemy zapraszać związki. 

       Radny pan Marian ODACHOWSKI - zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady 

czy radni powiatowi dostali zaproszenie na sesję? 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni powiatowi zapraszani są na każdą sesję. 

Ostatnio były kłopoty na poczcie, dostaliśmy sygnał, że przewodniczący osiedli nie otrzymali 

materiałów na sesję. Wyjaśnimy to.  

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta poinformował, że na dzisiejszej sesji 

będzie tylko do godziny 11-tej z uwagi na fakt, że przybywa delegacja zagraniczna                            

z miejscowości Maaseik z Belgii. Burmistrz miasta Jan Creemers wskazał nasze miasto, jako 

jedno miasto z tych, które może być w przyszłości  miastem partnerskim.  

             Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, kto jest „za” przyjęciem wniosku                

o zmianę brzmienia punktu 11.   

Rada 19 głosami „za”, „przeciw”- 0, przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęła wniosek.  

            Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie drugi wniosek o przesunięcie punktów 

porządku obrad. 

 

Rada 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęła porządek po zmianie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXIX i XL sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                                

z wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Odpowiedzi na zapytania. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo na obszarze dotyczącym terenów 

położonych pomiędzy ul. Gminną i ul. Przemysłową. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia stanowiska Niezależnego Samorządnego 

Związku Zawodowego „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania Miasta                   

i Gminy Działdowo Zarząd Komisji Międzyzakładowej nr 1606 w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania                  

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę-Miasto Działdowo.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego Zarząd Oddziału w Działdowie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 

w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 

okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od 

obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie 

ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych                   

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę-Miasto 

Działdowo.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania                   

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
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dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę-Miasto Działdowo. 

14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2017. 

15. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Działdowo oraz wyboru Przewodniczącego Komisji. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości działki stanowiącej 

własność Skarbu Państwa. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. Traugutta.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie                

na czas nieoznaczony niezabudowanej nieruchomości położonej w Działdowie,                   

na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka                          

z ograniczoną odpowiedzialnością w Działdowie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w Działdowie przeznaczonej na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres dziesięciu 

lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy                   

-Miasto Działdowo na lata 2018-2025. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Domu Kultury                                

w Działdowie. 

26. Wolne wnioski i informacje. 

27. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXXIX sesji.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Z protokołem można było zapoznać się w Biurze Rady, protokół wyłożony jest obecnie                       

do wglądu na sali obrad. Czy są uwagi do protokołu? – nie ma uwag. Wnoszę o przyjęcie 

protokołu XXXIX sesji bez odczytywania.  

 

Rada  - 20 głosami „za” przyjęła protokół  z XXXIX sesji. 

 

Przyjęcie protokołu XL sesji.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu z XL sesji Rady 

Miasta Działdowo. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uwag do protokołu nie było. Wobec czego 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

 

Rada  - 20 głosami „za” przyjęła protokół  z XL sesji. 

 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                            

z wykonania uchwał Rady.  
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Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Zwrócił się do pana Grzegorza Mrowińskiego – Burmistrza Miasta o przedstawienie 

sprawozdania ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym i z wykonania uchwał Rady.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Złożył sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Działdowo w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 30 marca 2018 roku do 23 maja 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik                                  

do protokołu).  

Ponadto Burmistrz poinformował, że Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przyznało naszemu muzeum dofinansowanie w kwocie 118.000 zł na inscenizację z okazji 100           

-lecia odzyskania niepodległości. 

 

 

Ad. pkt 6 

 

 Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                           

i stowarzyszenia gmin.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta: 

Poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Związku EZG „Działdowszczyzna”                 

w dniu 22.05.2018 r., Zgromadzenie EZG rozpatrywało sprawozdanie finansowe                                   

i sprawozdanie z wykonania budżetu Zarządu za 2017 rok oraz podjęto uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium zarządowi. Przyjęto uchwałę w sprawie stawek opłat za zwierzęta 

przetrzymywane w schronisku dla gmin nienależących do Związku. 

Natomiast projekt uchwały dotyczący ograniczenia odbioru worków BIO z posesji (do 4 miało 

być) został zdjęty z porządku obrad. Zarząd będzie szukał rozwiązania, gdyż różne są wielkości 

nieruchomości i nie można wszystkich traktować tak samo wyjaśnił Burmistrz. 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Komisji Rady Miasta przedstawili sprawozdania z prac komisji                        

w okresie międzysesyjnym. Dotyczyły one zaopiniowania projektów uchwał oraz realizacji 

zadań                z planów pracy Komisji. 

 Pani Stanisława ŻYWICKA - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformowała, że Komisja przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2017. Przyjęła 

sprawozdanie dotyczące Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy-Miasto 

Działdowo oraz sprawozdanie z działalności Służby Miejskiej. 

 Pan Jerzy CYBULSKI -  Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja dokonała wizji lokalnej gotyckiej części zamku krzyżackiego. 

Komisja przyjęła informację z realizacji inwestycji przesuniętych do realizacji na rok 2018.   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

 Pan Paweł ŚWIĄTEK – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że Komisja dokonała analizy kalendarza imprez kulturalnych, sportowych            

i oświatowych zaplanowanych przez jednostki organizacyjne. Ponadto przyjęła sprawozdania 

z realizacji planów jednostek za rok 2017 tj. MDK, MBP, MOSiR i IMPK. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwał. 

 Pan Sławomir PSZENNY – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

 Pan Bogdan KASZUBSKI – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

poinformował, że Komisja powołała zespół do przeprowadzenia kontroli Burmistrza                       

w zakresie wydatków związanych z promocją Gminy-Miasto Działdowo.  

 Pan Sławomir PSZENNY - Kierownik Zespołu Kontrolnego przedstawił wyniki 

kontroli kompleksowej Przedszkola nr 1 w Działdowie. 

 Pan Waldemar JURKOWSKI – Kierownik Zespołu Kontrolnego przedstawił wyniki 

kontroli Burmistrza w zakresie realizacji budowy dróg gminnych i oświetlenia ulicznego                

za rok 2016-2017. 

 

Ad. pkt 8 

 

Interpelacje i zapytania.  
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Radny pan Zenon GAJEWSKI - poinformował, że dotarła dziś do niego informacja,               

że mieszkańcy ul. Traugutta skarżą się na zbyt wysokie krawężniki na dojazdach do posesji. 

Radny zwrócił się do pana Burmistrza, aby służby podległe sprawdziły tę informację. 

            Radna pani Stanisława ŻYWICKA - zwróciła uwagę, że za 4 dni na Placu Koszarowym 

przy ul. Grunwaldzkiej odbędą się uroczystości upamiętniające 77 rocznicę męczeńskiej 

śmierci Patronów naszego miasta. Wielu świadków pamiętających tamte czasy, mieszkańców 

jest zaniepokojonych ruiną tego miejsca. Czy uda się uratować to historyczne  miejsce? Czy 

istnieje realny plan zagospodarowania tego miejsca? 

           Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI - zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą 

wydawane Karty Działdowianina? Czy od 1 lipca ruszy już komunikacja miejska? 

           Radna pani Elżbieta KONARZEWSKA - poinformowała, że mieszkańcy Lidzbarka 

proszą o pomoc w dotarciu do szpitala. Czy nie można by zorganizować jakiegoś transportu 

chociaż raz w tygodniu?  Druga prośba radnej dotyczyła zainstalowania telewizorów w salach 

chorych. Radna poprosiła, aby te pytania przekierować do Starosty.   

        Radna pani Konarzewska zwróciła się z zapytaniem, co oznacza charakterystyczne 

sformułowanie CITTASLOW – mieszkańcy pytają, skąd ta nazwa? Czy miasto ma jakieś 

korzyści czy tylko opłaca składki? Poinformowałam pytających, że to stowarzyszenie, ale nic 

więcej nie wiem na ten temat. Czy pan Burmistrz może przybliżyć mieszkańcom za pomocą 

telewizji kablowej albo gazety „Dzień dobry Działdowo”, która akurat się ukazała. 

        Radny pan Zbigniew KOCIELA - poinformował, że 17 marca 2018 r. złożył zapytanie                    

o wyjaśnienie odnośnie statusu prawnego pana Daniela Borkowskiego członka dwóch rad 

nadzorczych – Działdowskiej Agencji Rozwoju i Warmińsko–Mazurskiego Funduszu 

Poręczeń Kredytowych. Wniosek został złożony formie pisemnej, ponieważ na sesji w dniu             

29 kwietnia na zadane pytanie nie udzielono odpowiedzi. Radny poinformował, że nie dostał 

do tej pory żadnej odpowiedzi. Drugie pytanie radnego dotyczyło wydanego bezpłatnego 

Biuletynu – jak to wygląda od strony prawnej?  

        Radny pan Sławomir PSZENNY - zwrócił się z dwiema interpelacjami. Pierwsza 

dotyczyła wyposażenia Kościoła Ewangelickiego w Białutach, który jest w złym stanie                   

i niszczeje. Czy pan Burmistrz wspólnie z panem Patrykiem Kozłowskim Dyrektorem  

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego oraz Parafią Ewangelicką-Augsburską  

mogliby obejrzeć ten Kościół? Chodzi o to, aby uratować pozostałości wyposażenia tego 

Kościoła, które służyło mieszkańcom Białut Mazurom, aby można uratować to co jeszcze tam 

zostało np. zabytkowa ambona. Radny zwrócił uwagę, że będą pomieszczenia na zamku              

w których można by wyeksponować pozostałości tego wyposażenia. 
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         Radny pan Sławomir PSZENNY - zwrócił uwagę, że należy wystąpić do Powiatu 

Działdowskiego o stworzenie planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego. Nie istnieje taki dokument, a byłby pomocny i dawał sygnał władzom centralnym, 

lub spółkom takim jak Polskie Koleje Państwowe, że potrzebne są takie połączenia chociażby 

Działdowa z Toruniem, Bydgoszczą, Lidzbarkiem stwierdził radny. Radny podkreślił, że jest 

to problem, który coraz częściej wszyscy odczuwamy. Wiemy, że siatka połączeń ma być 

rozbudowywana, że są przewoźnicy, którzy są zainteresowani wchodzeniem również 

prywatnie, ale bez takiego planu zrównoważonego transportu   nie można nic zrobić stwierdził 

radny. 

Odnośnie wydania gazety. Radny zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza, czemu                       

tak późno? Mieszkańcy są zadowoleni z nowego medium, w którym można przekazywać 

wszystkie informacje. 

           Radny pan Piotr DEMSKI - poinformował, że na ul. Olsztyńskiej w pobliżu Biedronki,   

a Stacją Paliw ktoś wylewa fekalia. Jest to nie pierwszy raz. Druga sprawa, jaką poruszył radny 

dotyczyła spalania śmieci też w tym samym miejscu. Radny poinformował, że zgłosił                   

to na Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska i Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego.  

            Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA - zwróciła się z zapytaniem, czy została 

dokonana inwentaryzacja krawężników na osiedlu Leśna IV? Kiedy nastąpi ich ewentualna 

wymiana? Radna zwróciła się z zapytaniem kiedy zostaną zakupione dodatkowe ławeczki             

i ustawione, gdyż jest ciepło i mieszkańcy pytają kiedy to nastąpi? Czy coś wiadomo na temat 

terminu realizacji?  

           Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się zapytaniem, czy zostały podjęte działania 

w stosunku do właściciela dworca PKS? Wygląd tego miejsca negatywnie wpływa                         

na wizerunek naszego miasta.  

           Radny pan Marian ODACHOWSKI - zwrócił się z zapytaniem, ile kosztuje wydawanie 

Biuletynu? I w ilu egzemplarzach został wydany? 

          Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI - zwrócił się z zapytaniem czy prawdą jest,                      

że właściciele mieszkań w byłej bursie przy rondzie Męczenników, Olsztyńska i Małłka wnieśli 

petycję  o wstrzymanie prac budowlanych prawdopodobnie przy budowie marketu? Drugie 

pytanie radnego dotyczyło przebudowy MOPS, kiedy się zakończy i czy oprócz kwoty 

wymienionej w budżecie na wymianę dachu  coś jeszcze będzie robione? 

          Radny pan Andrzej TESSAR - zwrócił się z zapytaniem, co z remontem chodnika przy 

ul. Asnyka? Temat ten znany jest od 2014 r. czy jest szansa na realizację tej inwestycji? 
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Radny zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady – w swoim sprawozdaniu pan 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu  ulicznemu 

położonemu przy zbiegu ulic: Męczenników, Karola Małłka i Olsztyńskiej                                          

w Działdowie im. Błogosławionego Ks. Jerzego Popiełuszki, który z inicjatywy radnej pani 

Konarzewskiej i mojej został do pana złożony został skierowany do pana Burmistrza, radnych 

i komisji rady. Do jakiej komisji został skierowany? Ponieważ ten projekt nie stanął pod obrady 

tychże komisji. 

          Radny pan Jerzy CYBULSKI - odniósł się do sprawy poruszonej przez radnego pana 

Tessara, że w sprawozdaniu z prac Komisji poinformował, że wniosek został skierowany                 

do zaopiniowania przez Komitety Osiedlowe nr 4 i 5. 

          Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – zwrócił się do radnych, że jeżeli                           

są to wszystkie pytania to gotowy jest już w tej chwili na nie odpowiedzieć, ponieważ delegacja 

gości jeszcze nie przyjechała. 

          Pan Andrzej OLSZEWSKI - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 2 odniósł się do 

remontu  ul. Krasickiego. Poinformował, że w planach było, że ul. Krasickiego i Spokojna  

będzie inwestowana, przerabiana. W tej chwili ul. Spokojna „wyleciała” z planu,                                         

a ul. Krasickiego została oddalona od remontu. Pan Olszewski stwierdził, że ul. została trochę 

podremontowana, ale  chodzi o  chodnik  przy szkole podstawowej, który jest w złym stanie     

i należałoby go wyremontować.  

          Pan Adam SZCZYPIŃSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 5- poinformował,                   

że jeszcze wniosek z Komisji o nadanie nazwy rondu im. Błogosławionego Ks. Jerzego 

Popiełuszki jeszcze nie  trafił do niego. Konsultacje odnośnie nadania rondu nazwy                              

im. Błogosławionego Ks. Jerzego Popiełuszki  były już przeprowadzone wcześniej, jakieś trzy 

lata temu. Poproszono wtedy Zarząd Osiedla o przeprowadzenie konsultacji i takie konsultacje 

zostały przeprowadzone  i mieszkańcy na zebraniu ogólnym wypowiedzieli się  jednoznacznie  

i negatywnie w tym zakresie poinformował pan Szczypiński. Podjęto też uchwałę   na zebraniu 

ogólnym aby przy nadawaniu nazw ulic, rond  kierować się tym, aby były to osoby związane                             

z Działdowem i w jakikolwiek sposób zasłużyły się dla miasta.  Zarząd Osiedla wystosował 

swój wniosek, aby nadać imię Bernarda Zielińskiego „Sępa”. Pan Szczypiński zwrócił się             

z zapytaniem czy ta uchwała będzie brana pod uwagę i czy w najbliższym czasie wniosek 

Zarządu nr 5 stanie na sesji i będzie przedmiotem obrad?  

         Przewodniczący Rady - poinformował, że wnioskodawcami byli radni i uznał, że wniosek 

zostanie skierowany do Komisji. Komisja uznała, aby wniosek skierować  do Zarządów 

Osiedli, aby Zarząd mógł podjąć  stosowne decyzje. 
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        Radny pan Marian ODACHOWSKI – w uzupełnieniu do tego pytania, poinformował,                

że  Przewodniczący Zarządu Osiedla  przypomniał kwestię, że w październiku 2015 roku zarząd 

podjął uchwałę. Pan Szczypiński sam przygotował taki projekt  wraz z uzasadnieniem odnośnie 

nadania nazwy im. Bernarda Zielińskiego „Sępa”. Sprawa wróciła na zebraniu osiedla                       

we wrześniu 2017 roku  przypomnieliśmy panu Burmistrzowi, który był wtedy obecny na 

zebraniu. Pan Burmistrz deklarował swoje poparcie  dla tej inicjatywy i obiecywał, że będzie 

przekonywał radnych żeby pochylić się nad tą propozycją. To tak w kwestii przypomnienia. 

 Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 - zwrócił 

uwagę na koszenie trawy przy rowach, niektóre firmy sprzątają po sobie, a inne nie.                      

Po skoszeniu trawy zostają walające się po rowach butelki. 

Odnośnie ul. Traugutta Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy będzie  tam  ścieżka 

rowerowa? Kto będzie zagospodarowywał ten teren czy Urząd Miasta, czy wykonawca? 

Przewodniczący osiedla zwrócił się z prośbą aby na ul. Sikorskiego  nawieźć ze dwie wywrotki 

piasku aby  wyrównać dziury. 

         Pan Czesław SĘKOWSKI Wiceprzewodniczący Rady - zwrócił się z zapytaniem  

odnośnie budowanej ścieżki rowerowej   i chodnika  na osiedlu Leśnej, czy będzie to robione 

kompleksowo? Czy  będą tam ustawione ławeczki i pojemniki na śmieci?  

          Pan Romuald REMISZEWSKI Przewodniczący Rady- zwrócił się z zapytaniem, czy 

istnieje możliwość wybudowania, wyznaczenia  przejścia dla  pieszych na ul. Skłodowskiej      

w pobliżu   przejścia od Kościoła od ul. Średniej? Druga sprawa dotyczyła  zainstalowania 

„psiej stacji” na ul. Kolejowej? 

          Radny pan Sławomir PSZENNY – zwrócił  się z wnioskiem aby punkt 25 Odpowiedzi 

na zapytania  był jako punkt 9. 

          Radny pan Zbigniew KOCIELA -  stwierdził, że przyjęliśmy zmiany w porządku, czy 

teraz też zmiany mamy wprowadzać? 

          Pani Magdalena RZĄP Radca prawny Urzędu – poinformowała, że zgodnie z § 55 

Statutu zmiany porządku można w każdej chwili wprowadzać. 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o przegłosowanie wniosku radnego pana 

Sławomira Pszennego. 

           Rada 20 głosami „za” przyjęła wniosek radnego, aby punkt 25 przenieść jako punkt                  

9 porządku obrad. 
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Ad. pkt 9 

 

 Odpowiedzi na zapytania. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz Miasta: 

Odnośnie zapytania radnego pana Zenona Gajewskiego o wysokie krawężniki na ul. Traugutta, 

Burmistrz poinformował, że problem jest znany. Byliśmy wczoraj z panem Naczelnikiem              

i Zastępcą, zaproponowaliśmy kilka rozwiązań daleko idących. Koszty tych rozwiązań miał 

pokryć wykonawca, niestety rodzina nie zgodziła się na to, natomiast z rozmowy z tą rodziną 

wywnioskowaliśmy, że nie chodzi o wysokość krawężników, tylko ci państwo nie chcą żeby 

robić chodnik, bo w zimę będą musieli go odśnieżać. 

W momencie kiedy zostanie pobudowany chodnik, pojawi się stopień do domu i związku z tym 

wykonawca zaproponował przebudowę na własny koszt podejścia do domu i wjazdu, na co 

rodzina ta się nie zgodziła.  

 Odnosząc się do pytania pani Żywickiej, Burmistrz stwierdził, że bardzo ubolewa że ten 

obiekt się rozpada i Gminy-Miasto Działdowo nie stać żeby własnymi środkami odbudować 

ten zabytek.  Szacujemy, że koszt odbudowy tego budynku to 15.000.000 zł. Jesteśmy na etapie 

ukończenia projektu dokumentacji odbudowy i adaptacji, ceny kosztorysu jeszcze nie znamy, 

będziemy starali się pozyskać środki zewnętrzne. Jeżeli uda się pozyskać te środki, to będziemy 

obiekt ratowali, jeżeli nie, to powiem to z pełną odpowiedzialnością, że obiekt skazany jest na 

zagładę. 

 Odpowiadając na pytanie radnego Przybyszewskiego, pan Grzegorz Mrowiński 

Burmistrz Miasta poinformował, że przyszły już drukarki, ale my nie będziemy drukować           

w całości Kart Działdowianina. Została zamówiona partia kilku tysięcy kart, które będą 

drukowane w technice offsetowej, natomiast my na drukarkach będziemy dodrukowywać dane 

osoby plus zdjęcie. Jeżeli takie karty do nas dotrą z drukarni, będziemy mieli gotowy wniosek 

i w tym momencie mieszkańcy będą mogli zwracać się o wydanie tej karty. Myślę, że będzie 

to miesiąc czerwiec i robimy wszystko żeby od lipca ruszyła komunikacja. 

 Pani Radna Konarzewska poruszyła trzy sprawy, w tym dwie  które wykraczają poza 

kompetencję mnie jako Burmistrza i związku z powyższym przekażę te zapytania do pana 

Starosty i będziemy oczekiwać odpowiedzi. Natomiast słowo CITTASLOW oznacza dosłownie 

„miasta wolnego życia”, co do całej idei, to jest idea dobrego, harmonijnego życia w tych 

miastach, które mają być alternatywą dla wiejsko-miejskich aglomeracji, w których ludzie 

pędzą, jest bardzo szybkie życie i na nic nie ma czasu. Więcej informacji przygotujemy                 
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w naszym biuletynie, o ile będzie się ukazywała nasza gazetka. 

 Odpowiadając na pytanie pana Kocieli, co z odpowiedzią na zapytanie odnośnie statusu 

prawnego złożonego w formie pisemnego wniosku, Burmistrz stwierdził, że jedna opinia 

wpłynęła  i oczekujemy drugiej opinii prawnej żeby rozwiać pana wątpliwości do końca. 

Według pierwszej opinii sporządzonej przez Radcę prawnego pana Stankiewicza, nie doszło do 

naruszenia prawa. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA przerywając wypowiedź Burmistrza zadał pytanie,                 

czy ta opinia  w postaci wniosku pisemnego została również skierowana do KRS? 

 Odpowiadając Burmistrz stwierdził, na jakiej podstawie ma powiadomić KRS i że radny 

może sam powiadomić i złożyć taki wniosek.  

 Kolejne pytanie pana radnego dotyczyło, jaki jest status prawny wydawnictwa, na to 

pytanie pan Burmistrz odpowiedział, że jest to wydawnictwo niecykliczne na dzień dzisiejszy, 

nie   ma znamiona prasy, ponieważ zgodnie z orzeczeniami sądów prasa, to jest coś takiego        

co ukazuje się w jakimś odstępie czasowym. My postanowiliśmy wydać numer informatora        

i czekać na odzew mieszkańców, jeżeli się to spodoba, to my będziemy to kontynuować i z tego 

co ja wiem takie informatory mają gminy ościenne. Natomiast widzę bardzo przychylne opinie 

na temat tego informatora i najprawdopodobniej będziemy szli w tym kierunku żeby wydawać 

to cyklicznie. Wydawcą najprawdopodobniej będzie Miejski Dom Kultury, wystąpimy                  

o zarejestrowanie tego wydawnictwa w sądzie, potem wystąpimy o numer ISSN, który będzie 

nas upoważniał do pewnych profitów w drukarni i będziemy ten informator wydawali.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA stwierdził po wypowiedzi Burmistrza, że wprowadza 

opinię publiczną w błąd, na pierwszej stronie biuletynu napisano, że jest to miesięcznik, czyli 

z góry pan zakłada cykliczność, ale nie to jest problemem. Problemem jest to, że prowadzi pan 

kampanię wyborczą w tejże gazecie i należałoby powiadomić odpowiednie organy takie jak: 

Regionalną Izbę Obrachunkową, Najwyższą Izbę Kontroli. To, że Gmina-Miasto wydała            

tę gazetę określoną jako miesięcznik, nie upoważnia do tego, aby nie zarejestrować tego               

w odpowiednim organie sądowniczym, o czym mówi art. 45 prawa prasowego i jest to złamanie 

prawa. 

 Burmistrz odpowiadając na zarzuty radnego Kocieli poinformował, że gazeta ukazuje 

się codziennie, natomiast założenie być może pisma jest takie, że będzie to miesięcznik. 

Podsumowując nie spodziewałem się tego, że radni opozycyjni będą chwalić tę gazetkę,           

ale cieszę się że o niej mówimy, bo tak naprawdę zwiększa nam ilość czytelników. 

 Co do pytania pana radnego Pszennego dotyczącego Kościoła Ewangelickiego                 

w Białutach, Burmistrz oznajmił, że rozmawiał wielokrotnie z ks. Rolandem Zagórą, który 
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sprawuje piecze nad tym kościółkiem i całe wyposażenie ruchome zostało przeniesione już 

dawno do Kościoła Ewangelickiego w Nidzicy. Co do wyposażenia stałego, czyli chór, ławki, 

ambona, nie wiem czy  to da się uratować i nie wiem w jakim to jest stanie technicznym. 

Możemy spróbować porozmawiać, pojechać zobaczyć i jeżeli da radę coś uratować to bardzo 

chętnie. 

 Drugie pytanie pana radnego dotyczące planu transportu Powiatu Działdowskiego, 

Burmistrz stwierdził, że ustawa o transporcie drogowym miała być znowelizowana i miała 

nakładać taki obowiązek na wszystkie powiaty powyżej 60 tys. mieszkańców. Do dzisiejszego 

dnia ta ustawa nie została znowelizowana, a problem transportu pojawia się, w związku                      

z powyższym przekażemy  te zapytanie do pana Starosty i będziemy oczekiwali odpowiedzi. 

 Burmistrz pan Grzegorz Mrowiński w odpowiedzi na zapytanie pana radnego Piotra 

Demskiego, poinformował, że doszedł do nas taki sygnał, niestety był spóźniony i nie byliśmy 

tego wstanie zweryfikować i apelujemy do mieszkańców, jeżeli widzą takie nieprawidłowości 

jak: spalanie śmieci, wylewanie nieczystości, proszę dać nam znać  Straż Miejska jest do 

państwa dyspozycji, jak również Policja. 

 Burmistrz został poinformowany, że dotarli już goście z Belgi i poprosił Zastępcę pana 

Andrzeja Wiśniewskiego o dokończenie odpowiedzi na zapytania. 

 Odpowiadając na pytanie radnego pana Marka Dwórznika dotyczącego podjęcia działań             

w stosunku do właściciela PKS, Burmistrz oznajmił, że działania takie zostały podjęte                         

i na poprzedniej sesji przystąpiliśmy do zmian zagospodarowania przestrzennego dotyczącego 

dworca PKS. 

 Odnosząc się do zapytania radnego pana Mariana Odachowskiego, Burmistrz 

poinformował, że koszt informatora to jest 2.152 zł brutto na nakład 5.000 egzemplarzy. Jeżeli 

opinia mieszkańców będzie pozytywna, będziemy to kontynuować. A dlaczego to robimy,         

bo doszliśmy do wniosku, że to będzie dużo tańsze, niż wykupywanie artykułów 

promocyjnych, czy rożnych ogłoszeń  w mediach. 

 Co do zapytania radnego Łukaszewskiego, Burmistrz odpowiedział, że nie są to jego 

kompetencje, zostały złożone protesty do pana Starosty i do Nadzoru Budowlanego. 

 Zastępca Burmistrza pan Andrzej Wiśniewski wracając do zapytania radnej Aleksandry 

Korzeniewskiej, czy była przeprowadzona inwentaryzacja chodników na ul. Leśnej IV? 

Oznajmił, że ławeczki są wyremontowane i będzie ustalone miejsce gdzie je zamontować. 

Jeżeli chodzi    o krawężniki sprawa jeszcze nie jest załatwiona, zapoznam się z tą informacją   

i panią poinformuję. 

 Na pytanie radnego pana Andrzeja Tessara, odnośnie remontu chodnika przy                                
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ul. Asnyka, Zastępca Burmistrza stwierdził, że od 3 lat działa budżet obywatelski i z tych 

możliwości trzeba skorzystać, nikt takiego wniosku nie złożył żeby te 100.000 zł pozyskać           

i taki remont wykonać. Na dzień dzisiejszy wykonujemy wszystkie prace na drogach                       

i chodnikach, które czekają o wiele dłużej. 

 Odnośnie drugiego zapytania pana radnego, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że taka 

informacja została udzielona przez Przewodniczącego Rady.  

 Zastępca Burmistrza odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Zarządu Osiedla nr 2 

panu Andrzejowi Olszewskiemu stwierdził, że rok temu była taka możliwość wykonania 

remontu tej ulicy zaraz po wykonaniu dokumentacji. Po wykonaniu dokumentacji Zarząd 

Osiedla poddał wniosek do konsultacji z mieszkańcami i wiele było uwag na uzupełnienie tej 

dokumentacji. Poprawki tej dokumentacji spowodowały, że czas znacznie się wydłużył, były 

inne rzeczy     do wykonania i te pieniądze zostały przeznaczone na inne inwestycje. Staraliśmy 

się również    o środki zewnętrzne, bo kosztorys inwestorski opiewał na ponad 2.000.000 zł, 

nie mniej jednak tych środków nie udało się pozyskać i nikt nie mówi, że ta inwestycja nie 

będzie zrealizowana, ale trzeba poczekać. Ja jestem za tym aby wykonać całą inwestycję, jeżeli 

nie będzie innej możliwości, to trzeba będzie to robić etapami wyjaśnił Zastępca. 

 Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 zwrócił się                     

z problemem o koszenie trawy przy rowach. Zastępca Burmistrza pan Andrzej Wiśniewski 

odpowiedział, że te firmy które koszą różnie się zachowują, jedne zbierają trawę od razu, 

niektóre dopiero jak przeschnie wtedy jest mniejsza objętość. Przy okazji widać rożne inne 

niepożądane śmieci oraz butelki po napojach alkoholowych i głównie to dotyczy drogi 

wojewódzkiej. Zwrócimy uwagę żeby te firmy sprzątały tę trawę i śmieci na bieżąco. 

 Odnośnie drugiego zapytania Przewodniczącego Osiedla nr 1, Zastępca Burmistrza  

stwierdził, że dwie wywrotki piachu się znajdą i będzie to wykonane. 

 Odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady pana Czesława Sękowskiego 

odnośnie ławek i pojemników na śmieci na ścieżce pieszo-rowerowej na ul. Leśnej. Zastępca 

Burmistrza oznajmił, że na etapie tej inwestycji nie, ale po zakończeniu uzupełnimy tę ścieżkę, 

aby wszyscy byli zadowoleni. 

 W odpowiedzi na zapytanie Przewodniczącego Rady pana Romualda Remiszewskiego 

dotyczącego wybudowania przejścia dla pieszych na ul. Skłodowskiej przy przystanku. 

Zastępca Burmistrza powiedział, że trzeba przekazać tę sprawę do pana Wojciecha Fabińskiego, 

który się tym tematem zajmie, jak również do Starostwa, bo jest potrzebna zmiana organizacji 

ruchu i trzeba będzie wykonać nowy projekt tych zmian. 

 Co do następnego zapytania Przewodniczącego Rady, Zastępca Burmistrza 
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poinformował, że będą zakupione 4 „ psie stacje”, został już taki wniosek złożony i zastanie 

zainstalowany „psi pakiet” na ul. Kolejowej i Kochanowskiego. 

            Radny pan Marian ODACHOWSKI powrócił do pytania dotyczącego Kart 

Działdowianina i stwierdził, że z informacji pana Burmistrza wynika, że te karty                                      

są wydrukowane bądź są w druku. W rejestrze zarządzeń pana Burmistrza nie ma w dalszym 

ciągu zarządzenia, które regulowałoby kwestię tych kart. Przypomnę państwu radnym,                          

że w uchwale XXXV/305/17 z października ubiegłego roku zawarliśmy deklarację dla pana 

Burmistrza – przygotowanie regulaminu Kart Działdowianina. Poza tym regulaminem, 

domyślam się, że będzie tam wzór tej karty. W rejestrze na BIP nie ma zarządzenia, a karty już 

są. Czy pan Burmistrz zechce wyjaśnić to? 

 Zastępca Burmistrza poinformował, że karty są zamówione, czas realizacji zamówienia 

trwa od 6 tygodni wzwyż. Obiecano nam, że te karty do nas dotrą na przełomie maja/czerwca.                       

Aby ta karta w całości była uzupełniona, m. in. chodzi o dane i zdjęcie, potrzebne są do tego 

specjalne drukarki, które będą na gorąco wtapiały te dane. Drukarki już przyszły, ale kart 

jeszcze nie ma – w umowie jest, że mają być do 8 czerwca. Graficzny projekt tych kart został 

wykonany, będą one w kolorach symbolicznych dla miasta Działdowo.  

 Radca prawny pani Magdalena RZĄP  odniosła się do zapytania radnego 

Odachowskiego  i poinformowała, że zarządzenie takie jest już przygotowane - projekt,                       

tj. „Zarządzenie Burmistrza w sprawie wprowadzenia regulaminu funkcjonowania karty 

mieszkańca, jako Karty Działdowianina”. Zarządzenie to, będzie określało zasady ubiegania 

się mieszkańców    o wydanie takiej karty oraz uprawnienia przysługujące posiadaczowi karty 

za jej okazaniem. Jeśli chodzi  o produkcję tych kart to zarządzenie nie przewiduje czegoś 

takiego. Natomiast, jeśli chodzi o termin w uchwale, o której mówił radny to jest to termin 

instrukcyjny i istnieje możliwość „poślizgu”. Wszystko jest zgodne z prawem i nie ma żadnych 

zaniechań.   

 Zastępca Burmistrza dodał jeszcze, że Karta Działdowianina będzie wielkości karty 

płatniczej.  

 Radny pan Marian ODACHOWSKI - stwierdził, że chodzi mu o zgodność. Jeśli 

zlecamy coś do druku i mamy za to zapłacić to musimy mieć podstawę prawną, jaką jest 

zarządzenie Burmistrza. Zarządzenia póki co nie ma, jest tylko projekt.  

Druga kwestia, którą poruszył radny dotyczyła rozstrzygnięcia nadzorczego do uchwały              

w sprawie przewozów i opłat. Radny zapytał, czy uchylenie tej uchwały lub jej fragmentu nie 

rodzi żadnych skutków i komunikacja miejska może funkcjonować na podstawie 

obowiązujących aktów prawnych? Czy to komplikuje lub koliduje z czymkolwiek? 
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 Radca prawny pani Magdalena RZĄP - odpowiedziała, że nie. Z analizy, która została 

przeprowadzona wspólnie z mecenasem Ziętym, co do tego rozstrzygnięcia to nie koliduje.                          

To, że została podpisana umowa na produkcję karty to niekoniecznie musi być zarządzenie,                       

nie ma takiego przepisu. My wprowadzamy zarządzeniem, ale tylko i wyłącznie regulamin 

wydawania, funkcjonowania i całą procedurę przyznawania kart mieszkańcom. 

 

Przewodniczący Rady – ogłosił 15 minutową przerwę /11:50/ 

Po przerwie pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady wznowił obrady XLI sesji 

Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 10 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowo na obszarze dotyczącym terenów położonych pomiędzy ul. 

Gminną i ul. Przemysłową. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady :   

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych.  

           Przewodniczący Rady poinformował, że  Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

          Pani Magdalena RZĄP Radca Prawny – wyjaśniła, że procedura jest radnym bliska 

ponieważ w październiku 2017 r. była taka uchwała procedowana. Pani Magdalena Rząp 

przytoczyła przepis art. 20 ust.1, który mówi, że  plan miejscowy uchwala rada gminy                          

po stwierdzeniu, że nie narusza on ustaleń Studium rozstrzygając jednocześnie o sposobie 

rozpatrzenia uwag do projektu planu  oraz o  sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji 

z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach                               

ich finansowania zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Radca prawny poinformowała, 

że uwagi do planu stanowią załącznik opisowy, do projektu uchwały  jest też dołączony 

załącznik graficzny. 

         W tym momencie nastąpiła przerwa w obradach ponieważ pan Grzegorz Mrowiński  

Burmistrz Miasta przyprowadził na salę obrad delegację zagraniczną z belgijskiego miasteczka 

Maaseik. W delegacji uczestniczyli Burmistrz Miasta  pan Jan Creemers oraz Przewodniczący 

Rady Miejskiej pan Dirk Verllaak. Burmistrz pan Jan Creemers podziękował za to, że miał 
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możliwość być dziś przez chwilę na sesji rady miasta. życząc radnym owocnych obrad.  

Podziękował za zaproszenie, które otrzymał od Burmistrza Miasta Lidzbark na Festiwal Miast 

partnerskich Cittaslow.  

         Radca prawny Urzędu pani Magdalena RZĄP – wróciła do  wyjaśnienia radnym kwestie 

głosowania. Pierwsze  głosowanie będzie odnośnie zgodności projektu zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego, że nie narusza on ustaleń Studium a następnie  będziemy 

rozstrzygać  o sposobie rozpatrzenia uwag – 8 uwag  ( będzie osiem głosowań ), a na końcu 

będzie głosowany cały projekt uchwały. Jeśli chodzi o inwestycje infrastruktury technicznej 

plan nie przewiduje inwestycji należących do zadań własnych gminy poinformowała Radca 

prawny. 

        Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Planowania 

Inwestycji zgłosił dwie autopoprawki. Pierwsza autopoprawka dotyczy załącznika nr 2                          

– rozstrzygnięcie do uwagi nr 6 „zapis § 7 pkt 8”, zastąpić „zapisem § 7 ust. 8 pkt 2”. Druga 

autopoprawka w załączniku nr 2 w części II. „Rozstrzygnięcie o sposobie realizacji inwestycji 

z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy” dopisać „oraz         

o zasadach ich finansowania”. Ten zapis należy powtórzyć w treści w drugim akapicie 

poinformował pan Dobracki. 

 Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienia projektu uchwały dr Pana Dariusza 

Łagunę  z Pracowni Projektowej MD Olsztyn.  

          Pan Dariusz ŁAGUNA -  poinformował, że rada przystąpiła do opracowania zmiany 

planu zgodnie z uchwałą z maja ubiegłego roku. Zmiany planu zostały wywołane  konkretnym 

pomysłem na zagospodarowanie tych terenów. Są to tereny położone pomiędzy ul. Gminną        

a ul. Przemysłową. Od strony północnej teren  graniczy z Gminą Działdowo. Od strony 

południowo - wschodniej występuje istniejąca zabudowa mieszkniowa Gminy-Miasto 

Działdowo. Z pozostałych stron są to tereny  obecnie nie zabudowane. W momencie 

przystąpienia do zmiany planu teren był własnością  Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu 

Państwa. Obecnie na mocy porozumienia pomiędzy Agencją a  Służbą Więzienną teren został 

przekazany w zarząd, pod konkretną inwestycję. Plan ma charakter celowy i jest związany            

z konkretną inwestycją. Jeżeli ta inwestycja nie zostanie zrealizowana to na tym terenie nikt 

inny  nie zrealizuje innej  inwestycji. 

Teren podzielony jest na dwie części oznaczone UP01 (większa część) - przeznaczenie 

podstawowe usługi publiczne w tym aresztu i więzienia (usługi bezpieczeństwa publicznego), 

UP02 (część mniejsza) – jako teren usługowo-produkcyjny (zakład karny z budynkami 

produkcyjnymi ). Zaplanowano fragment pasa zieleni oddzielający teren inwestycji od terenów 
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zabudowanych.  Wydzielono też teren nieczynnego ujęcia wody jako teren  infrastruktury 

technicznej.  W lokalizacji uzupełniającej została wpisana komunikacja, infrastruktura oraz                             

obiekty rekreacyjno- sportowe. Teren UP01 będzie realizowany jako funkcja podstawowa 

celów publicznych. Przeznaczenie uzupełniające (zabudowa produkcyjna) nie jest realizowane  

na cele bezpieczeństwa publicznego. Plan określa wskaźniki intensywności zagospodarowania 

terenu, odpowiedni wskaźnik czyli stosunek powierzchni  zabudowy do  powierzchni terenu       

a także gabaryty budynków, geometrię  dachów również kolorystykę elewacji. Określony jest  

wskaźnik miejsc postojowych odniesiony do liczby zatrudnionych i do powierzchni użytkowej 

budynków. 

Jeżeli chodzi o procedurę sporządzenia planu, otrzymaliśmy wszystkie niezbędne uzgodnienia 

wymagane przepisami  ustawy poinformował dr Łaguna. Wszystkie te  procesy zostały 

zachowane. Pojawiły się dodatkowe kwestie związane z uzgodnieniem z Ministrem Ochrony 

Środowiska  w odniesieniu do  terenów położonych w granicach głównego  zbiornika wód 

podziemnych. Takie uzgodnienia musieliśmy  dorobić w trybie pilnym. Wynikało                          

to  z rozstrzygnięcia wojewody warmińsko-mazurskiego w odniesieniu do innych planów. 

Chcieliśmy się zabezpieczyć żeby później nie było kłopotów podczas sprawdzania zgodności 

planu z przepisami prawa.  

Pracowaliśmy w trybie negocjacji z Sanepidem wojewódzkim, który zgłosił szereg uwag, były 

poprawki do planu  zabezpieczające  istniejącą zabudowę oraz przyszłą zabudowę mieszkania 

zbiorowego gdyż tak należy traktować areszt i więzienie przed uciążliwością przyszłych 

obiektów produkcyjnych. Wszystkie zgłoszone poprawki  zostały  uwzględnione otrzymaliśmy 

pozytywną opinię. W związku z tym plan został  wyłożony do wglądu odbyła się dyskusja 

publiczna. W trakcie publicznego wyłożenia planu były uwagi, które zostały spisane przez 

Urząd Miasta Wydział Planowania Przestrzennego. Po zakończeniu terminu publicznego 

wglądu  do planu zostały złożone uwagi pisemne, które są zapisane w załączniku nr 2. Zostały 

posegregowane  i ułożone wg chronologii aby łatwiej było nad nimi procedować. 

            Pan Dariusz ŁAGUNA - poinformował,  że podczas wyłożenia planu do publicznego 

wglądu  zostały złożone uwagi  przez dwa podmioty, które w  zakresie merytorycznym 

podzielono na 8 uwag. 

            Pierwsza uwaga złożona przez pana Michała Omana dotyczyła tego, że teren UP01 nie 

został wpisany  jako teren lokalizacji  inwestycji  na cele bezpieczeństwa publicznego. 

            Pan Dariusz Łaguna wyjaśnił, że uwaga nie została uwzględniona ponieważ,                     

po przeanalizowaniu zapisów planu stwierdzono, że ustalenia szczegółowe w odniesieniu         
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do terenu UP01 w przeznaczeniu podstawowym rozstrzygają jednoznacznie, że jest to teren 

zabudowy usług bezpieczeństwa publicznego.  

Czy są pytania do pierwszej uwagi? 

Pytań nie było. 

Uwaga druga dotyczyła zróżnicowania stawki procentowej opłaty planistycznej. 

 Pan Dariusz LAGUNA - wyjaśnił, że stawka  30 % opłaty planistycznej obowiązuje dla 

wszystkich terenów.    

 Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że uwaga została nieuwzględniona, gdyż po 

przeanalizowaniu przepisów stwierdzono, że nie ma podstaw do zróżnicowania stawki 

procentowej dla różnych właścicieli.  

Czy są pytania do uwagi? 

Pytań nie było. 

Trzecia uwaga dotyczyła zapisów w § 7ust.2 pkt 4- chodzi o słowo „nieestetycznych”. 

 Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że uwaga nie została uwzględniona, gdyż taki zapis 

ustaleń planu był warunkiem uzyskania pozytywnej opinii Sanepidu Wojewódzkiego.   

Czy są pytania do uwagi? 

Pytań nie było. 

Czwarta uwaga została  złożona przez radnego pana Mariana Odachowskiego dotyczyła zapisu 

w podstawie prawnej, że plan nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo. Radny stwierdził w uwadze, że projekt 

zmiany planu narusza ustalenia Studium od strony ul. Gminnej w zakresie zabudowy 

jednorodzinnej  z obiektami działalności gospodarczej i produkcyjnej.  

 Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że uwaga nie została uwzględniona ponieważ 

Studium nie ustala przeznaczenia terenu a jedynie określa przyszłe kierunki zabudowy                    

i zagospodarowania terenu, które można przyjąć w planie. 

Czy są pytania do uwagi? 

Pytań nie było. 

Piąta uwaga dotyczyła kwestii technicznych związanych z realizacją planu w  zakresie dostępu 

komunikacyjnego od strony Gminy Działdowo  poprzez  ul. Gminną. 

         Pan Dariusz ŁAGUNA- poinformował, że  uwaga nie została uwzględniona, ponieważ  

plan nie może wykraczać poza granice administracyjne miasta. Plan nie zakazuje dostępu od 

strony ul. Gminnej. Kwestia  ewentualnego dojazdu  w czasie realizacji budowy i po 

zakończeniu inwestycji jest kwestią  odrębną i podlegała będzie  uzgodnieniu z Wójtem Gminy 

i inwestorem. 
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Czy są pytania do uwagi? 

Pytań nie było. 

Uwaga nr 6 dotyczyła kwestii technicznej połączeń komunikacyjnych z ul. Przemysłowej.  

Pan radny wskazuje, że  ulica Przemysłowa nie spełnia standardów, które uniosłyby wzmożony 

ruch zarówno w czasie realizacji inwestycji, jak i po jej zakończeniu.            

         Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że uwaga nie została uwzględniona, ponieważ to też 

jest jakby poza ustaleniami planu. Poza granicami planu istnieje duża rezerwa terenu                               

na poszerzenie już istniejącej drogi i doprowadzenie jej do odpowiedniego standardu 

technicznego.    

 Pan Dariusz ŁAGUNA – poinformował, że plan nakłada na nas obowiązek  ustalenia 

wskaźników intensywności zabudowy poprzez minimalną i maksymalną wielkość wskaźnika 

powierzchni zabudowy do powierzchni terenu, wysokości zabudowy, geometrii dachów, 

kolorystyki elewacji i dachów oraz lokalizacji miejsc postojowych.  

Uwaga 7 i 8 dotyczyła wysokości budynków zakładu karnego i aresztu śledczego (za wysoka), 

kwestii braku określenia ilości kondygnacji dla budynków produkcyjnych i usługowych,  braku 

określenia dolnej granicy nachylenia głównych połaci dachowych, za wysokiego wskaźnika 

intensywności zabudowy, braku określenia ilości miejsc postojowych. 

     Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że  uwagi nie zostały uwzględnione, ponieważ podana 

wysokość budynków  (do 5 kondygnacji) w projekcie planu może ostatecznie ulec zmianie.  

Odnośnie braku dolnej granicy nachylenia dachu, jest to celowy zabieg, będzie możliwa 

realizacja zarówno dachów stromych jak i jednospadowych. Nie będzie ograniczać projektanta. 

Wskaźniki intensywności zabudowy zostały określone zgodnie z potrzebami realizacji 

zamierzeń projektowych.  Odnośnie  określenia liczby miejsc postojowych należy odnieść się 

do potencjalnej liczby zatrudnionych plus powierzchni użytkowej budynków 

przyporządkowując odpowiednie wskaźniki. 

 Pan Dariusz ŁAGUNA -  poinformował, że pojawiły się na Komisji głosy dotyczące 

kwestii urbanistycznej i architektonicznej dla miasta. Rzeczywiście obiekt będzie stanowił 

pewnego rodzaju dominantę urbanistyczną  na obrzeżach miasta wyjaśnił dr Łaguna.   

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem gdyby nie doszło do 

realizacji tej inwestycji, czy ten teren mógłby stanowić teren pod inwestycje  inne dla miasta? 

Czy jest taka ewentualność? Czy tylko pozostaje w sferze Zakładu Karnego i zakładem pracy? 

            Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że dysponentem terenu jest Służba Więzienna. 

Gdyby faktycznie zmienił się właściciel czy władający można by zakładać realizację inwestycji  

przez podmiot fizyczny. Takiego rozwiązania ustawa nie zabrania, w ustawie nie mówi się że 
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inwestycja na cele publiczne ma być realizowana  tylko przez podmioty publiczne. Jeżeli chodzi 

o realizację innej inwestycji poza aresztem, trzeba by zmienić plan. Ponieważ ta inwestycja 

wpisana jest jako przeznaczenie podstawowe. Dlatego należałoby zmienić plan. Zapis ten 

zabezpiecza miasto, że obecny dysponent terenu nie będzie mógł zrealizować dowolnej 

inwestycji. 

 Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI- zwrócił się z zapytaniem czy jeżeli Służba 

Więzienna zrezygnowałaby z tego planu, czy może oddać teren Agencji czy w jakiś inny sposób 

pozbyć się go? 

 Pan Dariusz ŁAGUNA – wyjaśnił, że nie zna treści umowy oddania w zarząd terenu. 

 Radny pan Sławomir PSZENNY – zwrócił się do Przewodniczącego Rady aby oddać 

głos przedstawicielowi służby więziennej aby przedstawił informacje bo różne pogłoski krążą 

na ten temat. Okaże się, że my głosujemy a służba więzienna w ogóle  nie ma takich planów.            

Z moich informacji wynika, że takie plany są i są bardzo zaangażowane i od tego czy dziś 

podejmiemy pozytywną decyzję zależy czy pozostajemy  dalej w stawce tych miast, które się 

starają o realizację takiej inwestycji. 

 Pan Marek BARTNICKI – Dyrektor Aresztu Śledczego w Działdowie poinformował,                   

że  w zeszłym tygodniu została potwierdzona deklaracja, która została mi przekazana przez 

Dyrektora Okręgowego Służby Więziennej w Olsztynie, który jest inwestorem, że Zakład 

Karny w Działdowie pozostaje dalej jako inwestycja do realizacji. Inwestycja jest nadal 

aktualna.  

 Radny pan Marek DWÓRZNIK – czy jeżeli ta inwestycja nie byłaby realizowana czy 

my możemy obciążyć wtedy podatkiem od nieruchomości? 

 Pan Dariusz ŁAGUNA - wyjaśnił, że podatek od nieruchomości i tak płaci właściciel, 

jak nie będzie zabudowane to tylko od gruntu zapłaci podatek.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem. 

            Przewodniczący Rady pan Romuald Remiszewski zwrócił się do radnych w sprawie 

pierwszego głosowania: 

1. Stwierdzenia, że projekt uchwały  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  miasta Działdowo nie narusza ustaleń Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo. 

      Rada 17 głosami „za”, „przeciw” -0, przy 3 głosach „wstrzymujących”, stwierdziła                       

że projekt uchwały nie narusza ustaleń Studium. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie głosowania nad odrzuceniem 

zgłoszonych uwag do projektu uchwały. Trzy uwagi zostały zgłoszone przez pana Michała 
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Omana i nie zostały uwzględnione. Pięć uwag zostało zgłoszonych przez radnego pana Mariana 

Odachowskiego i też nie zostało uwzględnionych.   

Uwaga nr 1: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 2: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 3: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 4: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 5: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 6: Rada 18 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 2 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 7: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 - głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

Uwaga nr 8: Rada 17 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 3 – głosach „wstrzymujących” 

stwierdziła, że sposób jej nieuwzględnienia jest właściwy. 

            Radny pan Marian ODACHOWSKI – wyjaśnił, że zgłosił uwagi do projektu planu 

jednak głosował za ich nieuwzględnieniem. Na etapie wyłożenia planu do publicznego wglądu 

i debaty publicznej możliwe jest wniesienie uwag do projektu planu  i  tym kierunku zostały 

złożone uwagi aby je uwzględnić stwierdził radny.  Z dyskusji na posiedzeniu  Komisji 

Gospodarki i Ochrony Środowiska wynikło, że  przy uwzględnieniu którejkolwiek z uwag, 

trzeba by znowu procedury od początku powtórzyć. To wszystko wydłużyłoby się w czasie. 

Dlatego popieram stanowisko pana Burmistrza i jestem skłonny przyjąć te uwagi jako 

nieuwzględnione stwierdził radny. Dla dobra sprawy postanowił nie blokować i przyjąć projekt 

uchwały tak jak jest przedłożony, deklarując że nie będzie już składał żadnych wniosków               

i odwołań w tej sprawie. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, kto jest „za” podjęciem uchwały.  

 Rada 17 głosami „za”, „przeciw”-0, przy 3 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/353/18 
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w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Działdowo na obszarze dotyczącym terenów położonych pomiędzy ul. Gminną i ul. 

Przemysłową (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

  Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 10 minut przerwy /13:00/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta pan Romuald Remiszewski wznowił obrady                  

XLI sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 11 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia stanowiska Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania Miasta i Gminy Działdowo Zarząd 

Komisji Międzyzakładowej nr 1606 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia 

zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony 

plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od 

obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach  i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta.  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 

i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                     

i Sportu - zwrócił się do radnych z prośbą o wprowadzenie do projektu uchwały autopoprawki 

poprzez dodanie w § 1 zwrotu „w całości”, nowe brzmienie § 1 „Odrzuca się w całości 

stanowisko wyrażone przez Niezależny Samorządny Związek Zawodowy Solidarność …”  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Nikt z radnych nie zabrał głosu. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z wprowadzoną autopoprawką.  

 

Rada 13 głosami „za, 1 „przeciw” i przy 6 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/354/18 
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w sprawie odrzucenia stanowiska Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność” 

Pracowników Oświaty i Wychowania Miasta i Gminy Działdowo Zarząd Komisji Międzyzakładowej 

nr 1606 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od obowiązku 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach  i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 12 

  

 Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia stanowiska Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd 

Oddziału w Działdowie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 

zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od 

obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych  w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu               

i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                  

i Sportu - zwrócił się do radnych z prośbą o wprowadzenie do projektu uchwały autopoprawki 

poprzez dodanie w § 1 zwrotu „w całości”, nowe brzmienie § 1 „Odrzuca się w całości 

stanowisko wyrażone przez Związek Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału                            

w Działdowie …” 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA - stwierdził, iż nie zaproszenie przedstawicieli 

związków zawodowych zarówno ZNP, jak i „Solidarności” jest nieuczciwe w stosunku                    

do tych związków oraz sprawa etyczna, która jest w tej materii delikatnie mówiąc naganna.                        



27 
 

Ze względu na to, że nie ma konfrontacji z zainteresowanymi stronami trudno  jest 

jednoznacznie zająć stanowisko.  

 Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzoną autopoprawką. 

 

Rada 13 głosami „za” i przy 7 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

 

  Nr XLI/355/18 

 

w sprawie odrzucenia stanowiska Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Działdowie 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny                     

w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania  i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od obowiązku 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych   w szkołach      i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 13 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny                                                          

w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od obowiązku 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach   i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo. 

                                                                    

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt uchwały 

został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 

i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA - stwierdził, że tytuł tej uchwały jest tak zawiły,                   

że trudno się do tego odnieść jednoznacznie. 

 Radny pan Marian ODACHOWSKI - poinformował, że dość dawno było 

rozporządzenie o zasadach dobrej legislacji i o przestrzeganiu reguł i zasad języka polskiego                                  

w podejmowanych uchwałach. Radny stwierdził, że w tytule uchwały pojawia się 5 razy termin 

„tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin”, jest to nieczytelne, niezrozumiałe, z punktu 

widzenia legislacji tak nie powinno tytułować się uchwały.  

 Radca prawny pani Magdalena RZĄP - odniosła się do słów radnego i poinformowała, 

że podstawą prawną uchwalania tej uchwały jest art. 42 ust. 7 i tam jest w zasadzie materia   na 

3 uchwały. Zastanawialiśmy się, czy to rozbić i zrobić 3 oddzielne uchwały. W obrocie 

prawnym w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego i w innych 

dziennikach uchwały tego typu są, takie jak sporządził naczelnik Czajkowski. Jeśli chodzi                

o odczytanie tytułu to jest zbyt długie i może być uciążliwe, ale nie jest to wadliwe pod 

względem prawnym. 

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                   

i Sportu - poinformował, że ta uchwała uchyla jednocześnie 3 uchwały, które obecnie 

funkcjonują. Taki był zamysł pragmatyczny, aby te 3 uchwały sporządzić w jednym akcie 

prawnym. Ten tytuł projektu jest może trochę zawiły, ale żeby wyczerpać tą materię, którą jest 

w ustawie, taki tytuł musiał być zastosowany.  

 Radny pan Marek DWÓRZNIK - zwrócił się z zapytaniem, czy w naszych szkołach                     

są klasy integracyjne? 

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                     

i Sportu - odpowiedział, że są z tym, że nie we wszystkich szkołach podstawowych.  

 Radny pan Marek DWÓRZNIK - zapytał, czy w klasach integracyjnych powinien być 

zatrudniony nauczyciel wspomagający, jeśli są osoby z orzeczeniem o niepełnosprawności 

intelektualnej, czy w znacznym stopniu ruchowym, czy autyzmem? Radny również zapytał, 

dlaczego w projekcie uchwały nie ma ujętego stanowiska – nauczyciel wspomagający?    

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                    

i Sportu - poinformował, że nie powtarza się zapisów, które występują w ustawie. Jeżeli ustawa 

mówi, że nauczyciel realizujący pomoc psychologiczno-pedagogiczną ma pensum 20 godzin, 

to tego zapisu nie możemy regulować w akcie prawnym.  

Zgodnie z Kartą Nauczyciel art. 42 ust. 7 od 1 września 2018 roku pedagog, psycholog                     

i logopeda mają mieć pensum nie więcej, niż 22 godziny, natomiast to już od organu 
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prowadzącego zależy, jak ustali pensum. My proponujemy 22 godziny, tak jak jest  to zapisane 

w Karcie Nauczyciela.  

 Radny pan Marek DWÓRZNIK - zapyta, czy nie jest błędem, że w projekcie uchwały                 

nie ma stanowiska – nauczyciel doradca?  

 Pan Zbigniew CZAJKOWSKI Naczelnik Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury                    

i Sportu - poinformował, że to nie jest błędem. Od 1 września będzie to nauczyciel posiadający 

kwalifikacje w zakresie pedagogiki specjalnej, zatrudniony dodatkowo w celu 

współorganizowania kształcenia integracyjnego lub współorganizowania kształcenia uczniów 

niepełnosprawnych, niedostosowanych społecznie oraz zagrożonych niedostosowaniem 

społecznym, dla którego pensum będzie wynosić 20 godzin. 

 Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie projekt uchwały.  

 

 Rada 14 głosami „za” i przy 6 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/356//18 

 

w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie 

ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach                           

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 14 

 

 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2017. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych nie wniosła uwag do przedłożonego sprawozdania. Przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
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Radny pan Marek DWÓRZNIK zwrócił się z zapytaniem jaki procent nowych pacjentów 

korzysta z ośrodka terapii uzależnień? Jak liczne są grupy samopomocowe? Jaki sprzęt został 

zakupiony ze środków przeciwdziałania alkoholowego w porozumieniu z zakładem opieki 

zdrowotnej? 

Przewodniczący Rady oddał głos pani Jolancie Działak Pełnomocnik ds. uzależnień. 

 Pani Jolanta DZIAŁAK -  poinformowała, że jest kilku nowych pacjentów 

korzystających z pomocy.  Na terenie miasta działa 5 grup samopomocowych, jest też grupa 

ALL.ANONN dla kobiet. Mamy też grupę trzeźwiejących narkomanów. Ze środków 

przeciwdziałania  został zakupiony sprzęt do szpitala – wyposażono laboratorium w sprzęt do 

diagnostyki w zakresie  wykrywania środków psychoaktywnych.  

Więcej pytań nie było.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję stwierdzając, że rada zapoznała                                                     

się ze sprawozdaniem. 

 

Ad. pkt 15 

 

 Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Poinformował, że Komisja Spraw Społecznych nie wniosła uwag do przedłożonego 

sprawozdania. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.   

                 Przewodniczący Rady stwierdził, że rada zapoznała się z przedstawioną Oceną 

zasobów pomocy społecznej za 2017 rok dla Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Ad. pkt 16 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady:  

Poinformował, że radny pan Patryk Piekarski złożył przed sesją pismo z rezygnacją z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  
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Przewodniczący Rady oddał głos pani Magdalenie Rząp. 

          Pani Magdalena RZĄP Radca Prawny Urzędu Miasta  – poinformowała, że w tytule 

projektu uchwały wprowadzamy poprawkę, która polega na rozszerzeniu tytułu o zapis „ oraz 

wyboru Przewodniczącego Komisji”. Podjęcie uchwały jest konsekwencją wygaśnięcia 

mandatu pana Wojciecha Śliwy oraz uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej zgodnie                  

z uchwałę z 2014 r. w sprawie określenia składu Komisji Rewizyjnej. Zachodzi potrzeba 

uzupełnienia składu Komisji oraz wybrania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

         Radca Prawny zacytowała art. 18a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, w którym 

określono, że  w skład komisji rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich 

klubów. W § 90 ust. 1 Statutu Gminy- Miasto Działdowo określony jest skład Komisji 

Rewizyjnej.  Zostaną przeprowadzone trzy głosowania. Pierwsze głosowanie będzie 

przeprowadzone do uzupełnienia składu Komisji, drugie głosowanie będzie dotyczyło wyboru 

Przewodniczącego Komisji, trzecie głosowanie będzie dotyczyło całej uchwały. 

          Przewodniczący Rady poinformował, że wystąpił z zapytaniem do Przewodniczących 

Klubów Radnych czy wystawiają swoich kandydatów do składu Komisji Rewizyjnej.              

Przewodniczący Klubów pan Zbigniew Kociela i pan Marian Odachowski poinformowali,                 

że nie zgłaszają swoich kandydatów.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów do składu komisji. 

           Radny pan Sławomir PSZENNY - zgłosił kandydaturę radnego pana Andrzeja 

Przybyszewskiego. 

          Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radny wyraża zgodę                                        

na kandydowanie?  

Radny pan PRZYBYSZEWSKI wyraził zgodę.  

Więcej kandydatów nie zgłoszono. Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów. 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, kto jest „za” kandydaturą pana Andrzeja 

Przybyszewskiego do uzupełnienia składu Komisji.  

          Rada 18 głosami „za”, „przeciw” – 0, przy 2 -  głosach „wstrzymujących” uzupełniła 

skład Komisji Rewizyjnej o nowego członka pana Andrzeja Przybyszewskiego. 

          Przewodniczący rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów                                             

na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

         Radny pan Bogdan KASZUBSKI - zgłosił kandydaturę pana Patryka Piekarskiego. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie?  

           Radny pan Patryk PIEKARSKI - wyraził zgodę na kandydowanie. 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów. 
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           Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę pana Patryka Piekarskiego. 

           Rada 18 głosami „za”, przeciw”- 0, przy 2 - głosach „wstrzymujących” wybrała pana 

Patryka Piekarskiego na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.   

           Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie)  podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/357/18 

 

 w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo oraz wyboru 

Przewodniczącego Komisji (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

 Pan Patryk PIEKARSKI - podziękował radnym za wybór na Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Ad. pkt 17 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy                

-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości działki stanowiącej własność Skarbu Państwa. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Poinformował, że projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został 

państwu przedłożony w materiałach sesyjnych.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Stanisława Dobrackiego Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o przedstawienie projektu. 

Pan Stanisław DOBRACKI – wyjaśnił, że Gmina-Miasto Działdowo  zarządza 

nieruchomością wchodzącą w skład drogi gminnej ul. Mrongowiusza stanowiącą własność 

Skarbu Państwa. Aby Gmina-Miasto Działdowo mogła nabyć prawa własności potrzebna jest 

zgoda Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem.   

Dyskusji nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  



33 
 

Rada 18 głosami „za”  podjęła uchwałę (dwóch radnych opuściło salę) 

 

Nr XLI/358/18 

 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy-Miasto Działdowo                               

do gminnego zasobu nieruchomości działki stanowiącej własność Skarbu Państwa (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 18 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w Działdowie przy ul. Traugutta.  

 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Państwa radnych informuję, że Komisja Gospodarki                        

i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o kierowanie zapytań do Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem.   

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

  

 Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/359/18 

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej w Działdowie 

przy ul. Traugutta (uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
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Ad. pkt 19 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony niezabudowanej nieruchomości położonej w Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta.  

Przewodniczący poinformował, że Komisja Gospodarki  i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Stanisława Dobrackiego Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o przedstawienie projektu. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – wyjaśnił, że Prezes PGKiM wystąpił z wnioskiem                       

do Burmistrza o oddanie w odpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej drogę dojazdową.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem.   

 Radny pan Sławomir PSZENNY - zwrócił się z zapytaniem, czy mieszkańcy wspólnoty 

nie chcieli na własność wykupić tej powierzchni? 

 Pan Stanisław DOBRACKI - odpowiedział, że nie pamięta czy był złożony taki 

wniosek. Musiałby poszukać i sprawdzić.  

 Radny pan Marian ODACHOWSKI - zwrócił się z zapytaniem, na czym będzie 

polegało to odpłatne użytkowanie tej nieruchomości? 

 Pan Stanisław DOBRACKI – poinformował, że we wniosku otrzymanym z PGKiM nie 

ma określone, na czym to użytkowanie będzie polegało. Jest tylko prośba o wyrażenie zgody 

na ustalenie służebności gruntowej. Prezes PGKiM zobowiązał się do pokrycia kosztów 

zawarcia aktu notarialnego. 

 Radny pan Marian ODACHOWSKI – stwierdził, że jest niezgodność,                                  

bo wnioskodawca był zainteresowany ustanowieniem służebności gruntowej, a tu mamy 

uchwałę o oddaniu w odpłatne użytkowanie.   

 Radca prawny pani Magdalena RZĄP – poinformowała, że z uzasadnienia wynika,                    

iż PGKiM zwróciło się o przekazanie nieruchomości, motywując tym, że istniejący dojazd              

do budynku od strony ul. Lidzbarskiej został zlikwidowany w związku z budową wiaduktu              

i ma to służyć do jazdy. Przyjęto, że najbardziej dogodną formą jest oddanie w użytkowanie, 
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co oznacza że jest to tak samo ograniczone prawo rzeczowe. Czy to będzie użytkowanie,                

czy służebność to i tak Gmina-Miasto Działdowo będzie nadal właścicielem nieruchomości.  

  Radny pan Marian ODACHOWSKI – stwierdził, że jednak jest różnica. Odpłatne 

użytkowanie, a służebność gruntowa różnią się – służebność z gruntu jest nieodpłatna.                  

W całej karierze nie spotkałem się dotychczas z taką uchwałą, żebyśmy oddawali w odpłatne 

użytkowanie cokolwiek. Może się mylę, ale nie przypominam sobie takiej uchwały. Może 

jednak się wstrzymamy z podjęciem tej uchwały, do czasu wyjaśnienia? 

 Radca prawny pani Magdalena RZĄP – odpowiedziała, że niekoniecznie. Potrzebuje 

chwilę przerwy, aby sprawdzić to w przepisach i wyjaśnić. Jest różnica pomiędzy użyczeniem, 

które jest nieodpłatne, a użytkowaniem.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zapytał, jaki status ma dzisiaj ta działka?                      

Czy podatek od tej działki płacą mieszkańcy przyległego bloku, czy jest ona wolna od opłat                

i jest tylko i wyłącznie miasta?  

 Pan Stanisław DOBRACKI – poinformował, że w czasie przerwy sprawdzi                         

te informacje.  

 Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI - ogłosił kilkuminutową przerwę.  

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady XLI sesji. 

 Radca prawny pani Magdalena RZĄP – wyjaśniła, że służebność gruntowa może być 

zarówno nieodpłatna, jak i odpłatna. Nasz projekt uchwały przewiduje odpłatność. Natomiast, 

jeżeli chodzi o drogę konieczną to art. 145 stanowi, że jeśli nieruchomość                                                

nie ma odpowiedniego dostępu do drogi publicznej lub należących do tej drogi budynków                  

to wtedy właściciel może żądać od właścicieli gruntów sąsiednich ustanowienia służebności za 

wynagrodzenie. My decydujemy się na odpłatność. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – odniósł się do zapytania radnego Kocieli                                        

i poinformował, że właścicielem nieruchomości jest Gmina-Miasto Działdowo. Aktem 

notarialnym z 28 maja 2012 roku Gmina-Miasto Działdowo przekazała w odpłatne 

użytkowanie sporo działek zabudowanych i niezabudowanych w użytkowanie PGKiM.                   

Na podstawie tego aktu notarialnego do budżetu miasta wpływa rocznie ok. 2200 zł                            

za wszystkie działki.  

 Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 19 głosami „za” (1 radny opuścił salę) podjęła uchwałę 
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 Nr XLI/360/18 

 

 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony niezabudowanej 

nieruchomości położonej w Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej                         

i Mieszkaniowej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Działdowie (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

 

Ad. pkt 20 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w Działdowie przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Przewodniczący poinformował radnych, że Komisja 

Gospodarki  i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Stanisława Dobrackiego Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o przedstawienie projektu. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – poinformował, że wpłynął  wniosek do Burmistrza               

o sprzedaż tej działki, która jest położona w bezpośrednim sąsiedztwie wnioskodawców. 

Nieruchomość ta, poprawiłaby warunki racjonalnego zagospodarowania. Nieruchomość 

została wyceniona na 13653 zł. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

        Radny pan Marian ODACHOWSKI – zwrócił uwagę na fragment uzasadnienia do 

uchwały, który w jego ocenie jest niezgodny z prawdą. W 4 akapicie jest mowa, że ta działka 

nie może być zagospodarowana, jako nieruchomość odrębna ze względu na brak dostępu                 

do drogi publicznej. Zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego                 

w tym obszarze droga publiczna jest - jako droga lokalna, droga dojazdowa. Radny stwierdził,                     

że nie ma tam dojazdu, gdyż pan Burmistrz zlikwidował tą drogę i powstała tam druga część 

parku Jana Pawła II  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 19 głosami „za” , „przeciw”- 0, przy -  1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę 
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Nr XLI/361/18 

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej                      

w Działdowie przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 21 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Przewodniczący poinformował radnych, że Komisja 

Gospodarki  i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o kierowanie zapytań do Naczelnika Wydziału 

pana Stanisława Dobrackiego. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy projekt uchwały przygotowany 

jest na czyjś wniosek? 

Pan Stanisław DOBRACKI – wyjaśnił, że jest to inicjatywa Urzędu Miasta. 

Więcej zapytań nie było. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 20 głosami  „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/362/18  

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy                        

ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 22 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres dziesięciu lat                           

w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych.   

Przewodniczący poinformował radnych, że Komisja Gospodarki  i Ochrony Środowiska 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Naczelnika Wydziału pana Stanisława Dobrackiego             

o przedstawienie projektu. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – wyjaśnił, że Działdowska Agencja Rozwoju zwróciła się 

z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość położoną przy ul. Polnej 

z przeznaczeniem na kontynuowanie dotychczasowej działalności oświatowej. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy o samorządzie gminnym rada gminy podejmuje 

uchwały dotyczące spraw majątkowych gminy oraz spraw dotyczących wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony lub dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 

nieruchomości.   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Radny pan Jerzy CYBULSKI- zwrócił się z zapytaniem, jaka jest wysokość roczna 

opłaty. 

Odpowiedzi udzielił prezes DAR pan Roman DAWIDOWSKI -  informując, że opłata                          

ta wynosi około 2.500 zł.  

 Radny pan Jerzy CYBULSKI - zwrócił się z zapytaniem czy opłata ta była podnoszona? 

 Pan Roman  DAWIDOWSKI prezes DAR -  poinformował, że opłata była podnoszona 

zgodnie z inflacją.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/363/18 

 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres dziesięciu lat  w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 23 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto  

Działdowo na lata 2018-2025. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Przewodniczący poinformował radnych, że Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Beaty Szydłowskiej- Anaczkowskiej Skarbnik 

Miasta o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSA- ANACZKOWSKA- Skarbnik Miasta – poinformowała, że 

zmiana Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczy dwóch przedsięwzięć w zakresie 

wydatków  i rozchodów. Zwiększono limit w przedsięwzięciu „Budowa hali namiotowej               

i lodowiska”  w roku 2018 o kwotę 395 000 zł. Odstąpiono od realizacji przedsięwzięcia 

„Przebudowa ul. Krasickiego wraz z infrastrukturą techniczną”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

             Radny pan Marian ODACHOWSKI – w Prognozie Finansowej i w zmianach budżetu 

mamy zapis „Budowa hali namiotowej i lodowiska”, kolejny raz inwestycja przekracza 

założony plan i to o 400 000 zł. Czy jest to wydatek konieczny i uzasadniony? Na posiedzeniu 

Komisji mieliśmy dyskusję na ten temat, że obecny sprzęt jest już wyeksploatowany i nie 

spełnia swojego zadania. Czy mamy ekspertyzę  stanu technicznego tego lodowiska? 

             Pan Andrzej WIŚNIEWSKI Zastępca Burmistrza - wyjaśnił, że elementy służące                   

do zamrażania płyty są już wyeksploatowane. Takie lodowisko jakie było u nas okres 

„żywotności” ma 5 lat. U nas lodowisko było przez 9 lat  użytkowane. Niektóre elementy 

lodowiska jak agregat do chłodzenia, czy „szlifierka” są w dobrym stanie. Natomiast rurki pod 

lodem w złym stanie płyn chłodzący już wypływał z nich. Chcemy wybudować taki obiekt, 

który będzie wykorzystywany również latem. Wybudowanie lodowiska  na płycie betonowej  

są o 40 % tańsze w eksploatacji. Zużycie energii będzie o 40% mniejsze niż na starej płycie,        

na którą trzeba było wylewać więcej wody. Lodowisko wykonane w ten sposób będzie miało           

o wiele większą żywotność i zostanie wykorzystane również latem. 

         Radny pan Sławomir PSZENNY – poinformował, że został złożony wniosek                                  

do Ministerstwa Sportu o dotację na to zadanie. 
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Pan Andrzej WIŚNIEWSKI  Zastępca Burmistrza –  wyjaśnił, że dotacja może być, ale nie 

musi.  Tak było przy modernizacji stadionu nie spodziewaliśmy się, a jednak niemałe  środki 

dostaliśmy na inwestycję. 

          Pani Beata SZYDŁOWSKA–ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta poinformowała,               

że Gmina-Miasto  Działdowo ubiega się o interpretację służb skarbowych w zakresie odliczenia   

VAT od tego lodowiska. 

          Radny pan Marian ODACHOWSKI - zwrócił się z zapytaniem, czy wykonano 

ekspertyzę techniczną?  Ile kosztowałaby naprawa starych części lodowiska? 

          Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza - wyjaśnił , że  ekspertyzy technicznej 

nie mamy, natomiast posiłkowaliśmy się opiniami specjalistów z tej dziedziny, czy warto 

remontować stare części.  Stary element mrożenia płyty lodowiska pobiera  o 40% więcej 

energii elektrycznej do mrożenia. Jeżeli chcielibyśmy naprawiać te zużyte elementy,  

przedłużać eksploatację o kolejne lata i wyrzucać niepotrzebnie pieniądze, to chyba nie miałoby 

sensu.  

         Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – stwierdził, że przekroczyliśmy 5 krotnie wartość 

tego zadania, ale faktem jest że nowe lodowisko potrzebne jest miastu. 

         Wiceprzewodniczący Rady  pan Czesław SĘKOWSKI – stwierdził, że dobrze się stało  

że będzie wybudowane nowe lodowisko i dobrze, że taka była decyzja, bo z roku na rok takie 

inwestycje są coraz droższe. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 19 głosami  „za”  podjęła  uchwałę (jeden radny opuścił salę) 

 

Nr XLI/364/18 

 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto  Działdowo na lata 2018-2025 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 24 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 
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Projekt ten został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Przewodniczący poinformował radnych, że Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

            Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Beaty Szydłowskiej -Anaczkowskiej 

Skarbnik Miasta o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA Skarbnik Miasta – omówiła 

proponowane zmiany w budżecie na 2018 rok. W wydatkach między innymi zwiększono plan 

dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej o kwotę 5.137,00 zł, dla organizacji pozarządowych 

w dziedzinie sportu o 5.000 zł., oraz na wymianę źródeł ciepła w budownictwie 

mieszkaniowym  5.000 zł. W planach jednostki budżetowej  MOPS zwiększono plan o 25.000 

zł na zakup sprzętu do wyposażenia i wykonanie instalacji komputerowych i internetowych. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI - zwrócił się z zapytaniem odnośnie przebudowy 

ul. Karłowicza czy została zniesiona całkowicie?  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - odpowiedziała, że tak została 

zniesiona całkowicie.   

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/365/18 

 

w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018 (uchwała stanowi załącznik                      

do protokołu). 

 

Ad. pkt 25 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Domu Kultury w Działdowie 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Uprzejmie informuję, że projekt pozytywnie został 

zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 O przedstawienie tego projektu uchwały został poproszony Zastępca Burmistrza, pan 
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Andrzej WIŚNIEWSKI - który stwierdził, że zostaje rozszerzony zakres zadań realizowanych                         

w Miejskim Domu Kultury o działalność wydawniczą związaną z promocją Gminy-Miasto 

Działdowo: w tym wydawania książek, czasopism, folderów promocyjnych, a także 

prowadzenia portalu internetowego. Statut został poszerzony i tylko Rada jest władna 

wprowadzić poprzez głosowanie odpowiednio przygotowany projekt uchwały. 

 Radny pan Marian ODACHOWSKI - stwierdził, że rozszerzenie statutu to jest potrzeba, 

która wynika z chęci wydawania własnej gazety, poprzednio podjęliśmy uchwałę o dotacji                        

dla Miejskiego Domu Kultury w kwocie 32.000 zł dla pracownika, który będzie tą gazetę robił. 

Okazało się, że w świetle obowiązującego statutu MDK takiej działalności prowadzić nie może, 

związku z tym gazeta została wydana przez Urząd Miasta, a w perspektywie będzie to robił 

Dom Kultury. 

 Radny pan Sławomir PSZENNY - odpowiadając na wcześniejszą wypowiedź pana 

Odachowskiego, stwierdził, że są to jego insynuacje, to nie jest gazeta, tylko informator miejski. 

Zwrócił też uwagę, żeby radny nie przeinaczał faktów, może wyrazić swoją opinię na ten temat                    

i faktycznie taki informator powinien ukazywać się od kilku lat w mieście, bo nie wszyscy mają 

dostęp do Internetu i nie wszystkich mieszkańców stać na gazetę.  

 Zastępca Burmistrz, pan Andrzej WIŚNIEWSKI - chciał przypomnieć, że takie gazetki, 

biuletyny to mają wszystkie ościenne gminy i miasta i jakby na to nie spojrzeć, to jeden jest 

zadowolony, bo wie na bieżąco, co w tym mieście się robi oraz jakie są przewidziane 

inwestycje. Natomiast drugi stwierdzi, że Burmistrz się chwali swoimi osiągnięciami i według 

mnie dobrze jest, że mamy czym się chwalić. 

 Pani Mecenas Magdalena RZĄP - stwierdziła, że był taki zapis w poprzednim statucie                       

i opracowując z panem Czajkowskim ten projekt  zmiany uchwały i przeglądając obecny statut, 

tam też jest promocja. Po prostu założenie jest takie, żeby MDK mógł więcej realizować 

promocji Gminy-Miasto Działdowo i tak naprawdę szereg statutów samorządowych Miejskich 

Domów Kultury w Polsce takie zapisy posiadają i realizują. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA - powiedział, że ten miesięcznik nie ma znamiona 

biuletynu, o którym mówił pan Burmistrz z uwagi na kampanię wyborczą na stronie 2. Kolejna 

rzecz na stronie 4, to „ próżne gadanie”, gdzie jest insynuacja pod adresem radnych, może mojej 

osoby jak domniemam i nie ma nic wspólnego z biuletynem. Najgorszą rzeczą, która się stała                        

i którą pan Burmistrz przeoczył jest to, że ta gazeta została wydana nielegalnie, ona nie została 

zarejestrowana we właściwym organie, natomiast biuletyn o którym była mowa, jest jak 

najbardziej zasadny i właściwy i tego nikt nie kwestionuje. 

 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę radnemu, że pan Burmistrz wyjaśniał tą sprawę 
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odnośnie spraw prawnych i nie będziemy do tego wracać. 

 Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI - zwrócił się z zapytaniem do Pani Mecenas,                   

czy pod względem prawnym jest wszystko dobrze to, co uchwalamy? 

 Pani Mecenas wyjaśniła, że jeżeli chodzi o statut, to jak najbardziej jest wszystko ok. 

 Radny pan Piotr DEMSKI - oznajmił, że mieszkańcy mają bardzo pozytywne zdanie                    

na temat tej prasy, jest duże zainteresowanie, przychylne rozmowy na ulicach i mieszkańcy 

czekają na drugi numer. 

 Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do radnych czy są jeszcze jakieś zapytania 

odnośnie projektu uchwały. Zapytań nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Rada 18 głosami „za”, „przeciw”- 0, przy 2 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę 

 

Nr XLI/366/18 

 

w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Domu Kultury w Działdowie (uchwała stanowi załącznik                      

do protokołu). 

 

Ad. pkt 26 

 

 Wolne wnioski i informacje. 

 

 Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI - złożył wniosek o przesunięcie zaplanowanych 

obrad Rady Miasta z dnia 28 czerwca, na dzień 21 lub 22 czerwca. Jest to związane z planami 

urlopowymi niektórych radnych. Radny stwierdził, że rozmawiał z pracownikami Urzędu                  

i żaden z nich nie zgłosił sprzeciwu, aby ta sesja została przełożona.  

 Radny pan Marian ODACHOWSKI – odniósł się do kwestii, które zostały poruszone 

na ostatniej zwyczajnej sesji Rady Miasta w dniu 29 marca. Jedna kwestia dotyczy anonimów 

i donosów. Radny poinformował, że jako Prezes „Towarzystwa Miłośników Ziemi 

Działdowskiej” wysłał tylko jednego emaila skierowanego do Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków w sprawie prowadzonych prac konserwatorskich na gotyckim skrzydle 

działdowskiego zamku. Natomiast, jeśli chodzi o donosy to jest ich  cała teczka z  lat 2010                     

-2012, podpisanych przez Grzegorza Mrowińskiego ówczesnego Prezesa „Towarzystwa 
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Miłośników Ziemi Działdowskiej”. Była to korespondencja prowadzona z Konserwatorem 

Zabytków w sprawie zamku i zabytkowych kamienic na ulicy Bielnikowej.  

Druga sprawa, którą poruszył radny pan Marian Odachowski to szykanowanie i zniesławianie 

radnych. Radny poinformował, że skorzystał z art. 25 ustawy samorządowej – i złożył 

zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa do Prokuratury Rejonowej w Działdowie                      

o znieważenie jego osoby przez pana Burmistrza jakie miało miejsce na ostatniej sesji.   

 Radny pan Piotr DEMSKI – podziękował panu Burmistrzowi za wykonanie cieku 

wodnego na ulicy Norwida. 

 Radny pan Andrzej TESSAR – poinformował, że wyjazd do schroniska dla psów                  

w Tatarach odbędzie się 30 maja o godz. 12.00, zbiórka na parkingu przed zamkiem.   

 

Ad. pkt 27 

 

 Zamknięcie sesji. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XLI sesji 

Rady Miasta Działdowo. 

 

Protokołowali:        Przewodniczący Rady 

R. Biełkowska                                                                                     Romuald Remiszewski 

M. Radomski        

 

 


